
Protokół Nr 22/2012 
 

z posiedzenia  Komisji  Samorządowej  Rady Miasta Ostrowca Św.  
w dniu 29 maja 2012 r.  godz. 13.00 

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - Zbigniew Moskalewicz 
 

1. Lista obecności – w załączeniu. 
2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 
 Porządek posiedzenia: 

 
 
 

I. 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Opiniowanie projektów uchwał na 
sesje Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego w dniu 30 maja  
2012 roku w sprawie: 
 
- trybu i sposobu powołania i odwo-
łania członków zespołu interdyscy-
plinarnego oraz szczegółowych waru-
nków funkcjonowania zespołu inte-
rdyscyplinarnego;  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- zm. uchwałę w sprawie zasad 
usytuowania miejsc sprzedaŜy i poda-
wania napojów alkoholowych na 
terenie miasta Ostrowca Święto-
krzyskiego.  
 
- ustanowienia pomników przyrody; 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
Obecny na posiedzeniu komisji Naczelnik 
Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych – 
p. J.B. Malinowski poinformował członków 
komisji, iŜ na sesji w dniu 30 maja br. 
zostanie zgłoszona autopoprawka do 
projektu uchwały. Autopoprawka dotyczyć 
będzie tytułu rozdziału II na str. 3 
niniejszego projektu uchwały. Tytuł otrzyma 
następujące brzmienie: „Szczegółowe 
warunki funkcjonowania Zespołu i Grup 
Roboczych”.  
 
Członkowie komisji pozytywnie, jedno-
głośnie  zaopiniowali przedmiotowy projekt 
uchwały. (w załączeniu do protokołu). 
 
Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 
(w załączeniu do protokołu).  
 
 
 
Obecny na posiedzeniu komisji p. Robert 
Martynowski – projektodawca niniejszego 
projektu uchwały – oświadczył, iŜ wycofuje 
z porządku obrad najbliŜszej sesji RM 
przedmiotowy projket uchwały. Działanie 
takie podyktowane jest tym, iŜ projket 
uchwały nie uzyskał jeszcze pozytywnej 
opinii Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska w Kielcach. Opinia taka jest 
niezbędna do dalszego procedowania tej 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
- nadania nazwy nowo powstałej ulicy; 
/ul. Leszka Bugaja/  
 
 
 
 
 
- zm. uchwałę w sprawie opłaty 
targowej;   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

niezbędna do dalszego procedowania tej 
sprawy.  
 
Projekt uchwały został wycofany.  
 
Członkowie Komisji Samorządowej RM  
w trakcie głosowania stosunkiem głosów:  
5 za, 1 przeciw, przy dwóch głosach 
wstrzymujących się pozytywnie 
zaopiniowali niniejszy projket uchwały.  
(w załączeniu do protokołu).  
 
Obecny na posiedzeniu komisji 
Wiceprezydent Miasta – p. Paweł Górniak 
poinformował zebranych, iŜ przedstawiony 
projket uchwały w sprawie opłaty targowej 
jest wynikiem nowelizacji ustawy z dnia  
12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach 
lokalnych. Nowelizacja ta, stwierdza, Ŝe art. 
15 ust.2a w/w ustawy jest niezgodny  
z Konstytucją Rzeczpospolitej Polskiej.  
Z zakwestionowanego przepisu wynikało,  
Ŝe opłacie targowej nie podlega sprzedaŜ  
w budynkach lub w ich części, za wyjątkiem 
targowisk pod dachem oraz hal uŜywanych 
do targów, aukcji i wystaw. Na podstawie 
tego przepisu Targowiska Miejskie  
w Ostrowcu Świętokrzyskim pobierały 
opłatę targową w nowej hali targowej  
i w hali „Dianina” w wysokości 2 zł. za 
lokal do 20 m2 i 5 zł. powyŜej 20 m2. Pobór 
tej opłaty miał miejsce do dnia 18 czerwca 
2011 r. tj. do dnia poprzedzającego 
zakwestionowanie w/w przepisu przez 
Trybunał Konstytucyjny. W wyniku w/w 
nowelizacji ustawy odpadła moŜliwość 
pobierania opłaty targowej w nowej hali 
targowej i w hali Dianina, bowiem nowa 
treść przepisu art.15 ogranicza się do 
stwierdzenia, Ŝe opłacie targowej nie 
podlega sprzedaŜ dokonywana w budynkach 
lub w ich częściach. W związku z aktualnym 
stanem prawnym naleŜy w celach 
porządkowych dokonać korekty uchwały 
Rady Miasta Nr XLV/587/2009 z dnia 27 
października 2009 r. w sprawie opłaty 
targowej – poprzez uchylenie w §2 ust. 2  
w tabeli określającej dzienne stawki opłaty 
targowej liczby porządkowej 5.  
Po wysłuchaniu  uzasadnienia – członkowie 
komisji – zawnioskowali o wystąpienie do 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- zm. uchwałę w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, któ-
rych właścicielem lub zarządzającym 
jest Gmina Ostrowiec Świętokrzyski 
warunków i zasad korzystania z nich 
oraz opłat za ich korzystanie;  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- zm. uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
„Wieloletniego planu rozwoju i mode-
rnizacji urządzeń wodociągowych  
i urządzeń kanalizacyjnych na lata 
2011- 2013 dla Miejskich Wodociągów 
i Kanalizacji Spółka z o.o. w Ostrowcu 
Świętokrzyskim”. 
 
 
 
 

komisji – zawnioskowali o wystąpienie do 
Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzy-
skiego o przygotowanie i przedstawienie 
informacji na temat pobierania opłaty 
targowej przez  Targowiska Miejskie  
w Ostrowcu Świętokrzyskim w świetle 
nowelizacji ustawy z dnia 12 stycznia 1991 
r. o podatkach i opłatach lokalnych, 
dokonanej w dniu 19 czerwca 2011 r.  
(wniosek w załączeniu do protokołu). 
 
Wniosek został przegłosowany jedno-
głośnie za.  
 
Obecny na posiedzeniu komisji Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Komunalnej UM – 
 p. Z. Bień poinformował zebranych, iŜ 
zmiana uchwały dotyczy wydzielenia 
przystanków komunikacyjnych na terenie 
miasta Ostrowca Świętokrzyskiego przezna-
czonych na potrzeby zapewnienia przewo-
zów o charakterze uŜyteczności publicznej 
udostępnione wyłącznie MPK Sp. z o.o.  
oraz pozostałych, udostępnionych dla 
wszystkich przewoźników i operatorów. 
PowyŜsza zmiana ma na celu zwiększenie 
przepustowości przystanków komunika-
cyjnych oraz odciąŜeniu ruchu drogowego  
w centrum miasta. Naczelnik Z. Bień 
powiedział równieŜ, Ŝe w/w zmiany zostały 
uzgodnione z innymi, niŜ MPK,   
uŜytkownikami przystanków, tj.: PKS, 
prywatni przewoźnicy.  
 
Komisja Samorządowa RM jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. (w załączeniu do 
protokołu).  
 
Prezes MWiK Sp. z o.o. – p. Z. Foremniak 
poinformował zebranych, iŜ w związku  
z realizacją umowy o dofinansowanie 
projektu pn. „Uporządkowanie gospodarki 
wodno – ściekowej w aglomeracji Ostro-
wiec Świętokrzyski – Etap I” oraz w wyniku 
analizy: pracy istniejącej sieci wodociągo-
wej magistralnej i rozdzielczej, zapotrzebo-
wanie na nowe odcinki sieci związane z 
rozwojem budownictwa mieszkaniowego 
jednorodzinnego i realizacji kanalizacji 
sanitarnej w ramach projektu „Uporządko-



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

sanitarnej w ramach projektu „Uporządko-
wanie gospodarki wodno – ściekowej  
w aglomeracji Ostrowiec Świętokrzyski – 
etap I” oraz pracy urządzeń oczyszczalni 
ścieków – wnioskuje o wprowadzenie 
zmian do wieloletniego planu rozwoju  
i modernizacji urządzeń kanalizacyjnych  
na lata 2011 – 2013 ujętych w załączonym 
planie rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
na lata 2011 – 2014. Planowane nakłady na 
realizację w/w projektu zostały zaktualizo-
wane zgodnie z Harmonogramem Realizacji 
Projektu. Całkowite nakłady przewidziane 
na lata 2011 – 2013 uległy zmniejszeniu  
z kwoty 46 820,3 tys. zł. do kwoty 44 882,5 
tys. zł. W celu osiągnięcia efektu 
ekologicznego dla w/w Projektu wprowa-
dzono do planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych dodatkowe zadania 
inwestycyjne, tj.: rozszerzenie projektu 
„Uporządkowanie gospodarki wodno – 
ściekowej w aglomeracji Ostrowiec 
Świętokrzyski – Etap I”; budowa odejść 
kanalizacji sanitarnej w pasach drogowych 
do zadania „Uporządkowanie gospodarki 
wodno – ściekowej w aglomeracji 
Ostrowiec Świętokrzyski – Etap I”; budowa 
przyłączy kanalizacyjnych do zadania j.w. 
Na realizację powyŜszych zadań 
inwestycyjnych przewidziano w planie  
na lata 2011 – 2014 nakłady w wysokości  
5 550, 0 tys. zł. W ramach zadania 
„Uporządkowanie gospodarki wodno – 
ściekowej w aglomeracji Ostrowiec 
Świętokrzyski – Etap II” dokonano 
przesunięcia planowanych nakładów 
finansowych na realizację II etapu magistrali 
wodociągowej DN 600 na lata 2013 – 2014, 
zgodnie z przewidywanym terminem 
realizacji w/w zadania.  
 
Członkowie Komisji stosunkiem głosów  
5 za, przy braku głosów przeciwnych  
i 3 głosach wstrzymujących się pozytywnie 
zaopiniowali przedmiotowy projekt 
uchwały. (projekt uchwały w załączeniu).  
 
 



 
 
 
 
 
 
 
II. 
 
 
 
 
III.  
 
 
 
 
 
 
IV. 
 
 
 
 
 
 
 
 
V.  
 
 
 
 
 
VI. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
- rozpatrzenia skargi na działanie 
Prezydenta Miasta w sprawach 
związanych z projektem rozbudowy 
ulicy Stawki w Ostrowcu 
Świętokrzyskim;  
 
 
Sport i Rekreacja w Ostrowcu 
Świętokrzyskim  - temat przewodni 
sesji.  
 
 
 
Informacja na temat funkcjonowania, 
zakresu działalności oraz struktury 
organizacyjnej Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoho-
lowych  przy Urzędzie Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego.  
 
 
 
„Informacja o realizacji zadań 
wynikających ze Strategii Zrównowa-
Ŝonego Rozwoju Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski w 2011 r.” wraz z 
„Oceną stopnia realizacji celów- zadań 
Strategii ZrównowaŜonego Rozwoju 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  
w odniesieniu do planowanych celów – 
zadań w/w strategii w 2011 r.” .  
 
Sprawozdanie z realizacji Programu 
współpracy Gminy Ostrowiec Św.  
z organizacjami pozarządowymi i 
innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego za 
2011 r.  
 
„Ocena zasobów pomocy społecznej  
w Ostrowcu Świętokrzyskim” –  
do wiadomości.  
 
 
 
 
 
 
 

 
Członkowie Komisji stosunkiem głosów  
5 za, przy braku głosów przeciwnych  
i 3 głosach wstrzymujących się pozytywnie 
zaopiniowali przedmiotowy projekt 
uchwały. (projekt uchwały w załączeniu).  
 
 
Komisja Samorządowa RM przyjęła do 
wiadomości przedłoŜony materiał z zakresu 
sportu i rekreacji  w Ostrowcu Święto-
krzyskim. (w załączeniu do protokołu).    
 
 
Komisja Samorządowa RM przyjęła do 
wiadomości przedłoŜony materiał z zakresu 
funkcjonowania, zakresu działalności oraz 
struktury organizacyjnej Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
przy Urzędzie Miasta Ostrowca Święto-
krzyskiego.  (w załączeniu do protokołu).    
 
 
Członkowie komisji przyjęli do wiadomości 
przedłoŜony materiał. (w załączeniu do 
protokołu).    
 
 
 
 
 
 
 
Członkowie komisji przyjęli do wiadomości 
przedłoŜony materiał. (w załączeniu do 
protokołu).    
 
 
 
 
Obecny na posiedzeniu komisji Pan Radny 
Robert Martynowski przekazał wyrazy 
uznania autorom przedłoŜonej oceny 
zasobów pomocy społecznej w Ostrowcu 
Świętokrzyskim.  Powiedział, Ŝe przemioto- 
wy materiał jest przygotowany ze szczegó-
lną staranności i wnikliwością. Pokazuje on  
realny obraz pomocy społecznej na terenie 
naszego miasta. Pan R. Martynowski 
powiedział równieŜ, Ŝe radni Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego powinni 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
VII. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sprawy róŜne: 
 
- odpowiedź na wniosek komisji  
w sprawie odłączenia ul. Targowej od 
Osiedla „Gutwin” i zmiany okręgu 
wyborczego dla jej mieszkańców; 
 
 
- propozycja nazwania Parku przy 
Muzeum w Częstocicach imieniem 
Jana Rybkowskiego; 
 
 
 
 
 
 
 
 
- propozycja Przewodniczącego RM  
w sprawie podjęcia dalszych działań 
zmierzających do powstania sztandaru 
Gminy; 
 
 
 
 

Ostrowca Świętokrzyskiego powinni 
szczególnie pochylić się nad takimi 
tematami, jak: bezrobocie w gminie oraz 
wzrastający wskaźnik pomocy z powodu 
niepełnosprawności.  
 
Członkowie komisji przyjęli do wiadomości 
przedłoŜony materiał. (w załączeniu do 
protokołu). 
 
 
 
 
Komisja Samorządowa RM zapoznała się  
z odpowiedzią na przedmiotowy wniosek. 
(w załączeniu do protokołu). 
 
 
 
Członkowie komisji postanowili zwrócić się 
do Starostwa Powiatowego – za 
pośrednictwem Prezydenta Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego - z zapytaniem czy 
istnieje moŜliwość nazwania parku przy 
Muzeum w Częstocicach w obu jego 
częściach (do ul. Świętokrzyskiej) imieniem 
Jana Rybkowskiego. (w załączeniu do 
protokołu).  
 
 
Komisja zwróciła się z prośbą do 
Przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego o przedstawienie propo-
zycji rozwiązania sprawy dot. powstania 
sztandaru Gminy Ostrowiec. (w załączeniu 
do protokołu). 

 
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono.  
 
Termin następnego posiedzenia: do ustalenia. 
 
 
Protokołowała:                                              Przewodniczył: 
 
mgr Eliza Kaniewska   Przewodniczący Komisji Samorządowej RM  
        Zbigniew Moskalewicz 


